

EPEX SPOT and ECC reduce lead-time on Austrian, French and Swiss Intraday markets

Bern / Leipzig / Paris / Vienna, 5 February 2018. The European Power Exchange EPEX SPOT and the clearing house European Commodity Clearing (ECC) successfully reduced the lead-time to five minutes before delivery for local Austrian and French contracts, and to 30 minutes before delivery for local Swiss contracts. The lead-time reduction from previously 30 minutes for Austria and France, and from 60 minutes for Switzerland, was implemented on 31 January on the respective continuous markets. The lead-time for cross-border trades remains unchanged at 60 minutes.

In intraday trading, lead-time refers to the minimum time between the execution of a trade and the delivery of the traded electricity. With these measures, EPEX SPOT and ECC facilitate the portfolio management of customers active on the intraday markets. This extension of the trading window allows for more trading opportunities closer to real time.

The European Power Exchange EPEX SPOT SE and its affiliates operate physical short-term electricity markets in Central Western Europe and the United Kingdom. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EPEX SPOT is committed to the creation of a pan-European power market. In 2017, its 285 members traded 535 TWh – a third of the domestic consumption in the eight countries covered. 49% of its equity is held by HGRT, a holding of transmission system operators. For more information, please visit www.epexspot.com

European Commodity Clearing (ECC) is the leading clearing house for energy and commodity products in Europe. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX, EPEX SPOT, Powernext and Power Exchange Central Europe as well as the partner exchanges HUPX and NOREXECO. For more information: www.ecc.de

EPEX SPOT

Maria Schubotz • Media & Communications Officer
EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)
E-mail m.schubotz@epexspot.com • Tel +33 (0) 1 73 03 61 33

ECC

European Commodity Clearing AG • Augustusplatz 9 • 04109 Leipzig (Germany)
E-mail presse@ecc.de • Tel +49 (0) 3 41 21 56 300 (Leipzig) • Tel +44 (0) 2 07 862 7568 (London)

EPEX SPOT und ECC reduzieren Vorlaufzeit am Intraday-Markt für Österreich, Frankreich und der Schweiz um 60 Minuten

Bern / Leipzig / Paris / Vienna, 5. Februar 2018. Die europäische Strombörse EPEX SPOT und das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) haben erfolgreich die Vorlaufzeit auf 5 Minuten vor Lieferung für lokale österreichische und französische Kontrakte und auf 30 Minuten vor dem Lieferstart für lokale schweizerische Kontrakte reduziert. Die Reduktion der Vorlaufzeit von bisher 30 Minuten für Österreich und Frankreich und von 60 Minuten für die Schweiz wurde am 31. Januar auf den entsprechenden Märkten implementiert. Die Vorlaufzeit für grenzüberschreitenden Handel bleibt unverändert bei 60 Minuten.

Im Intraday-Handel bezieht sich die Vorlaufzeit auf die minimale Zeit zwischen der Ausführung des Geschäfts und der physischen Lieferung des gehandelten Stroms. Mit diesen Maßnahmen erleichtern EPEX SPOT und ECC ihren Kunden das Portfolio-Management am Intraday Markt. Diese Vergrößerung des Handelsfensters erhöht die Anzahl der Handelsmöglichkeiten näher an Echtzeit.

Die Europäische Strombörse EPEX SPOT SE und ihre Tochtergesellschaften betreiben die Märkte für physischen kurzfristigen Stromhandel in Zentralwesteuropa und dem Vereinigten Königreich. Die Schaffung eines gesamteuropäischen Strommarkts ist integraler Teil der Mission der EPEX SPOT. Im Jahr 2017 handelten ihre 285 Handelsteilnehmer 535 TWh Strom – ein Drittel des Stromverbrauchs dieser acht Länder. Über die Holding HGRT sind Übertragungsnetzbetreiber mit 49 % an der EPEX SPOT beteiligt. EPEX SPOT ist Teil der EEX-Gruppe. Weitere Informationen: www.epexspot.com.

Die European Commodity Clearing (ECC) ist das führende Clearinghaus für Energie- und Commodity-Produkte in Europa. Sie übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften. Damit bietet sie ihren Kunden Sicherheit sowie Cross-Margining-Vorteile. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für EEX, EPEX SPOT, Powernext und PXE sowie die Partnerbörsen HUPX und NOREXECO. Die ECC gehört zur Gruppe Deutsche Börse. Weitere Informationen unter: www.ecc.de

EPEX SPOT

Maria Schubotz • Media & Communications Officer
 EPEX SPOT SE • 5 boulevard Montmartre • 75002 Paris (France)
 E-mail m.schubotz@epexspot.com • Tel +33 (0) 1 73 03 61 33

ECC

European Commodity Clearing AG • Augustusplatz 9 • 04109 Leipzig (Germany)
 E-mail presse@ecc.de • Tel +49 (0) 3 41 21 56 300 (Leipzig) • Tel +44 (0) 2 07 862 7568 (London)